
MESZK III. Szakdolgozói Tudományos Kongresszus 

2016. szeptember 8 – 10., Siófok 

 

A MESZK Országos Szervezete 2016. szeptember 8-10. között harmadik alkalommal 

rendezte meg tudományos kongresszusát Siófokon a Hotel Azúr Szállodában közel 900 

fő részvételével.  

Nagy megtiszteltetés volt számunkra, hogy 
az idei évben is díjazás nélkül elvállalta 
műsorvezetői felkérésünket Mohai Gábor 
előadóművész. A megnyitót rendkívüli 
műsorával színesítette Boldogy Szabó 
Levente, aki előadóművészként végzett és 
évekig zenélt külföldön különböző 
formációkban. Jelenleg az Országos 
Mentőszolgálatnál ápolóként dolgozik.  

 
 
 

A kongresszust Dr. Ónodi-Szűcs Zoltán az Emberi Erőforrások Minisztériuma 
egészségügyért felelős államtitkára jelenlétével és megnyitó köszöntőjével is megtisztelte. Dr. 
Ónodi-Szűcs Zoltán szerint:  
 
„Végre egy igazi, egy erőteljes, hosszan tartó 
béremelésnek nézünk elébe. Én azt 
gondolom, hogy nagyon jól sikerült azt 
megértetnünk a politikával, a 
döntéshozókkal, hogy az egészségügynek 
vissza kell kerülnie arra a helyre, ahol 
Európában található. Talán tudják Önök is, 
hogy vannak ilyen szektorok közötti 
rangsorok az országokon belül, Európában 
az egészségügyi ágazatnak a bérei azok 
általában a szektorok közötti rangsorban a 
3.-4. helyen szoktak lenni. Mi ide szeretnénk 
visszakerülni nagyon rövid időn belül. 
Szeptembertől megkezdődik a bérnövekedés, amely az elkövetkező években is folytatódik. 
Hosszú egyeztetési folyamat előzte meg az intézkedést, amely a szakdolgozók jelentős részét 
érinti. 95 ezer dolgozó fogja tudni másképpen tervezni a jövőjét, mint korábban. Azt gondolom, 
hogy ez egy óriási szám. Hangsúlyozom, hogy a mostani béremelések az alapbért érintik, 
minden olyan pótlék, ami az alapbérhez van kötve, az emelkedni fog.” 

Államtitkár Úr szavai után dr. Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 
elnökének köszöntője követte: 

„2012 és 13-ban már volt egy akkori bérkiegészítés, ami tavaly nyár közepe óta már 
alapilletményként kapják kollégáink. Jelentősége volt, hiszen 2003 és 2012 között nem volt 
korábban emelés, sőt, elvonás volt, hiszen a 13. havi illetmény szűnt meg. Ugyanakkor 2013-
tól egészen 2016 szeptemberéig kellett várni arra, hogy legyen ennek folytatása. 
Differenciáltan, a szakképesítést és a pályán elköltött évet is figyelembe vették az 
alapilletmény növelésénél. A béremelés a következő években is folytatódik, jövőre 12-, utána 
pedig 8-8 százalékra lehet számítani. A legégetőbb, a legjobban képzett kollégák, a D és az 
E kategóriába tartozó ápolók, valamint a főiskolai, egyetemet végzett ápolók helyzetén 
markánsabban kerüljön változás, és markánsabban emelkedés következzen be. A 



felzárkóztatási program eredményeként akár 3 év során bruttó 100 és 150 ezer közötti 
emelkedést tudunk elérni, ami már euroban mérve is 400-500 eurónyi emelkedést jelent. A 
szakdolgozói kamara elnöke abban bízik, hogy a további béremeléseknek köszönhetően 
sikerül itthon tartani az egészségügyben dolgozókat. 

Köszöntőt mondott továbbá Potocskáné Kőrösi Anita, Siófok Város Alpolgármestere, 
Mészáros Magdolna, Szakmai Kollégium Ápolás és Szülésznői Tagozat, tagozatvezetője is, 
aki kiemelte, hogy az ápolásügy helyzetén csakis a jól képzett és megbecsült kollégák 
alkalmazásával lehet változtatni. 
 
A megnyitó ünnepség a MESZK Szakmai díj átadásával zárult. Dr. Ónodi–Szűcs Zoltán 
egészségügyért felelős államtitkár, Dr. Balogh Zoltán elnök, valamint Szabó Bakos 
Zoltánné, a kitüntetési bizottság elnöke 21 szakdolgozónak adták át a 2006-ban alapított díjat, 
a helyi és területi szervezetek javaslata alapján. Az országos szervezet elnöksége idén Nyilas 
Juditot, a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórház és Egyetemi Oktató Kórház ápolási 
igazgatójának adományozta a szakmai elismerést. 
 
 

 
 
Tudomány a szekciókban 
 
A tavaszi hónapokban közel 170 előadás és poszter kivonata érkezett a program tudományos 
bizottságához, mely közül a kettős, független értékelés után közel 100 került beválogatásra. 
Az előadások 14 tematikusan válogatott, párhuzamosan 4 helyszínen futó szekcióban kerültek 
megtartásra. A rendezvény keretét felkért előadókkal jegyzett plenáris ülések adták. A 
tudományos konferenciát számos hazai orvosi és szakdolgozói szakmai szervezet vezetője is 
megtisztelte. Az idei évben a második nap délután egy önálló szekcióban kiemelkedő 
előadásokat hallhattunk a stroke betegek ellátásának témakörében, melyhez az alapot Prof. 
Dr. Nagy Zoltán főigazgató nyitóelőadása adta még a rendezvény nyitónapján. Az 
üléselnökök minden szekcióban díjazták a legjobb előadót.  
 
 
 
 



Szekció nyertes előadások:  

I. szekció: Ivánka Tibor, Vura Ágnes: Egészségügyi szakdolgozó által vezetett tudatos 
jelenlétalapú módszer bemutatása 

II. szekció: Szentmihályi Ilona, Barabás János Imre, Kapus Gábor, Tamás Csilla, Prof. 
Dr. Szabolcs Zoltán, Dr. Hartyánszky István: Szívtranszplantáció és műszív kezelés 
összehasonlítása költséghatékonysági elvek mentén 

III. szekció: Ruzsíková Nikoletta: Amputáltak rehabilitációja és egy speciális eset 
ismertetése 

IV. szekció: Bódogné Gulyás Olga: Hallásszűrés fontossága a születéstől 
V. szekció: Rózsa Erzsébet: A lakosság tájékoztatása, fókuszban a higiéne, „kéz a 

kézben” című program 
VI. szekció: Mirejder Beatrix: Fenntartható fejlődés az egészségügyben, avagy szemét 

egy ügy 
VII. szekció: Nábrádi Tibor Zsoltné, Berna Attiláné: Minőségi indikátorral bizonyított magas 

szintű koraszülött ellátás a Debreceni Egyetem Klinikai Központ Neonatológiai Intenzív 
Centrumában 

IX. szekció: Tóth Anna: A terhességi toxaemia és a stroke összefüggései 
X. szekció: Szögi Andrea Ágnes: Az anyaság és a hivatás harmóniája 
XI. szekció: Páll János: RapidArc, modern lehetőségek a sugárterápiában a radiográfus 

szemszögéből 
XII. szekció: Sallai Anita: Legbelső félelmeink  

 

Az előadásokat az ülések elnökeinek értékelésén túl a résztvevő közönség is értékelhette. A 
hallgatóság legtöbb szavazatát Ujvárosy András (A stroke beteg utak a "Debreceni modell"), 
valamint Miszory Erika (Egészségügyi dolgozók az egészségügyi dolgozókért) előadása 
nyerte el. 

A kongresszus zárásakor a plenáris ülés terme ismét teljesen megtelt, csodálattal hallgatták 
Dr. Gazda István (Magyar Tudomány Történeti Intézet igazgatója, tudománytörténész, a 
történelemtudomány kandidátusa) igen érdekfeszítő orvostörténeti előadását. 

A rendezvény ideje alatt közel 150 kollégának volt lehetősége az országosan futó „Egészség 
egy életen át” kamionos szűrőprogram siófoki állomásán megszervezett vizsgálatokon részt 
venni. 
 
Megérdemelt pihenés 
 
A rendezvény varázslatos hangulatát a magyar tenger kora őszi látványa és nyár végi 
vízhőmérséklete tette élvezetesebbé. A rendezvény két estéjén igazai retró hangulatban volt 
része a szakdolgozónak. Charlie mellett, az egészségügyi dolgozókból álló budapesti Kódex 
zenekar hozta vissza a hazai zenei élet retro érzését. Másnap a diszkóé volt a főszerep, 
melyen a talpalávalót Dj. Radnai szolgáltatta. Fergeteges 80-as éveket idéző ruha 
kollekciókkal kápráztatták el a résztvevők a közönséget.  
 

 



 
 
Köszönetnyilvánítás 
 
Ez úton szeretnénk megköszönni a kongresszus előadóinak, támogatóinak, kiállítóinak, a 
területi szervezeteknek, a szakmai társszervezeteknek azt a támogatást, mely motiválta a 
szervezőbizottságot a minél színvonalasabb program megszervezésében. 
 
Köszönjük a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara területi szervezeteinek, kórházi, 
intézményi alapítványoknak, egyesületeknek, hogy tagtársaink részvételét biztosították a 
kongresszuson!  
 
Köszönöm a kibővített országos elnökség tisztségviselőjének és az országos titkárság 
valamennyi dolgozójának áldozatos munkáját.  Nélkülük a rendezvény nem jöhetett volna 
létre! 
 
Várunk szeretettel mindenkit a jövő évi kongresszusunkon, amely 2017. augusztus 31. és 
szeptember 2. között kerül megrendezésre ismételten Siófokon!  

                                          
                              

Dr. Balogh Zoltán 
elnök 


